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Protokół nr 49-07/2018 z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG  

z dnia 22 maja 2018 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odbyło się w 6-osobowym 
składzie, wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, 
było kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1595 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1594 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zwiększenia wysokości wynagrodzeń  
w pieczy zastępczej na terenie Miasta Gdańska – druk nr 1596 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych, 
przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży, jak i poza miejscem 
sprzedaży dla terenu miasta Gdańska – druk nr 1599 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży  
i podawania napojów alkoholowych na terenie miasta Gdańska – druk nr 1598 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie 
przeprowadzenia konsultacji w sprawie powołania Gdańskiej Rady Seniorów – 
druk nr 1602 
Referuje: Przedstawiciel Wnioskodawcy  
 

7. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zamiaru 
powołania Gdańskiej Rady Seniorów – druk nr 1601 
Referuje: Przedstawiciel Wnioskodawcy 
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8. Ocena zasobów pomocy społecznej  

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Sprawozdanie z działalności MOPR  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10.  Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 

 
Porządek przyjęto jednogłośnie.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1595 
 
Druk nr 1595 stanowi załącznik do protokołu z LII Sesji Rady Miasta Gdańska z 24 
maja 2018 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań i głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

OPINIA  Nr 49-07/220/20/2018 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1594 
 
Druk nr 1594 stanowi załącznik do protokołu z LII Sesji Rady Miasta Gdańska z 24 
maja 2018 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań i głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - 3 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się  – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
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OPINIA  Nr 49-07/221/21/2018 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zwiększenia wysokości wynagrodzeń  
w pieczy zastępczej na terenie Miasta Gdańska – druk nr 1596 
 
Druk nr 1596 stanowi załącznik do protokołu z LII Sesji Rady Miasta Gdańska z 24 
maja 2018 roku. 
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku  – zreferowała projekt 
uchwały.  
 
Pani Anna L. – rodzina zastępcza 
Zapytała czy wszystkie rodziny zastępcze dostaną 350 zł podwyżki, oraz czy są 
planowane podwyżki w późniejszych latach.  
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku   
Potwierdziła, że wszystkie rodziny dostaną podwyżki, przy czym należy pamiętać, że 
350 zł to jest suma globalna, należy wziąć pod uwagę 80 zł, które były do tej pory. 
Natomiast w kwestii podwyżek na kolejne lata nie ma takiej gwarancji, że będą 
przyznawane co roku.  
 
Pani Magdalena W. – rodzina zastępcza 
Poinformowała, że 6 czerwca odbędzie się forum rodzin zastępczych, aby pokazać 
na czym polega ta praca, na które rozdała zaproszenia.  
 
 
Nie było więcej pytań i głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja  - jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

OPINIA  Nr 49-07/222/22/2018 

 

     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych, 
przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży, jak i poza miejscem sprzedaży 
dla terenu miasta Gdańska – druk nr 1599 
 

Druk nr 1599 stanowi załącznik do protokołu z LII Sesji Rady Miasta Gdańska z 24 
maja 2018 roku. 
 
Pani Przewodnicząca poprosiła Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych o przedstawienie stanowiska Komisji wobec dwóch 
projektów uchwał.  
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Opinia Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych do projektów 
uchwał – druk nr 1599 i druk nr 1598 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Pan Michał Brzeziński  - Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych wyjaśnił, że w wyniku głosowania nad pozytywną opinią 
dwa projekty uchwał uzyskały opinię negatywną, natomiast w szczegółowym 
głosowaniu członkowie GKRPA pozytywnie zaopiniowali § 1 projektu uchwały  druk nr 
1599, uznając że wprowadzenie tego typu maksymalnych zezwoleń jest zgodna z 
założeniami Gminnej Komisji. Natomiast negatywnie został zaopiniowany § 2 tego 
projektu mówiący o liczbie sprzedaży detalicznej, uznając że może to doprowadzić 
do zwiększenia sprzedaży alkoholu w mieście. Jeśli zaś chodzi o druk 1598, Gminna 
Komisja proponowała rozszerzenia katalogu miejsc chronionych np. poprzez 
wprowadzenie szkół oraz placówek wsparcia dziennego.  
 
Następnie przewodnicząca poprosiła przedstawicieli Wydziału Gospodarki 
Komunalnej o zreferowanie projektu uchwały.  
 
Pan Piotr Kryszewski – zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
zreferował projekt uchwały.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 49-07/223/23/2018 
 

     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży  
i podawania napojów alkoholowych na terenie miasta Gdańska – druk nr 1598 
 

Druk nr 1598 stanowi załącznik do protokołu z LII Sesji Rady Miasta Gdańska z 24 
maja 2018 roku. 
 
Pan Piotr Kryszewski – zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
zreferował projekt uchwały.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, że do 15 czerwca 
będą wyniki badań opinii publicznej w których zapytano mieszkańców czy są za 
zamknięciem sklepów po godz. 23:00, w związku z tym propozycja prezydenta 
Grzelaka jest taka, żeby po tych wynikach jeszcze raz przeanalizować te uchwały, a 
na dzień dzisiejszy przyjąć w takim kształcie jak jest.  
 

Radny Piotr Gierszewski – członek komisji 
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Poinformował, że jest przeciwny jeśli chodzi o jakiekolwiek zmiany pod koniec 
kadencji rady miasta bo ci nowo wybrani powinni mieć możliwość wybrania takich 
decyzji strategicznych. Natomiast odnosząc się do propozycji GKRPA aby rozszerzyć 
katalog miejsc chronionych zgodził się, że jest to właściwy kierunek i dobry pomysł.   
 
Pan Michał Brzeziński  - Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych dodał, że Gdańsk jest liderem w Polsce jeśli chodzi o ilość 
punktów sprzedaży alkoholu przypadającego na jednego mieszkańca, dlatego GKRPA 
zgadza się na zwiększenie ilości sprzedaży detalicznej, natomiast jeśli chodzi o 
sprzedaż napojów wysokoprocentowych należy rozważyć zmniejszenie.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji dodała, że są dzielnice w 
których łatwiej jest otworzyć więcej punktów, a są takie w których ilość należy 
ograniczać, dlatego jest jeszcze dużo pracy do zrobienia w tym zakresie. Wyraziła 
nadzieję, że po ostatecznych wynikach badań opinii publicznej będą wprowadzone 
pewne zmiany.  
 

Nie było więcej głosów w dyskusji.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 49-07/224/24/2018 

 

     PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przeprowadzenia 
konsultacji w sprawie powołania Gdańskiej Rady Seniorów – druk nr 1602 
 

Druk nr 1602 stanowi załącznik do protokołu z LII Sesji Rady Miasta Gdańska z 24 
maja 2018 roku. 
 

Radna Beata Dunajewska – przewodnicząca Komisji zreferowała projekt uchwały.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 49-07/225/25/2018 

 

     PUNKT 7 
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Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zamiaru 
powołania Gdańskiej Rady Seniorów – druk nr 1601 
 

Druk nr 1601 stanowi załącznik do protokołu z LII Sesji Rady Miasta Gdańska z 24 
maja 2018 roku. 
 

Radna Beata Dunajewska – przewodnicząca Komisji zreferowała projekt uchwały.  

Nie było głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 49-07/226/26/2018 

 

     PUNKT 8 
Ocena zasobów pomocy społecznej  
 
Temat przedstawił pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego, 
zgodnie z materiałami, które stanowią załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Przewodnicząca komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Żaneta Geryk – członek komisji odnośnie szkolnictwa zawodowego wyraziła 
swoje  obawy, że miasto inwestuje bardzo duże pieniądze w szkoły zawodowe a 
absolwenci będą wyjeżdżać za granicę po uzyskaniu dyplomu.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział, że w 
chwili obecnej jest bardzo dużo osób po liceach ogólnokształcących, którzy poszli na 
różnego rodzaju studia humanistyczne i albo nie pracują w zawodzie, albo są 
zagrożeni bezrobociem. Obecnie na rynku pracy potrzeba zawodów rzemieślniczych.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała czy jest jakiś pomysł 
na finansowanie przez miasto akademii seniora, aby jeszcze bardziej aktywować 
seniorów.  
  
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, że 
wniosek grantowy był niepoprawnie wypełniony dlatego nie uzyskali grantów. 
Natomiast od nowego roku szkolnego wszyscy chętni na akademię seniora z zajęciami 
będą dopisywani do akademii seniora z CKZiU nr 1.  
 
     PUNKT 9 
Sprawozdanie z działalności MOPR  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Pani Małgorzata Niemkiewicz – dyrektor MOPR przedstawiła sprawozdanie.  
 
     PUNKT 10 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Sprawy bieżące: 
Przewodnicząca komisji zaproponowała zorganizować dodatkowe posiedzenie 
Komisji poświęcone w całości „Modelowi na rzecz równego traktowania”.  
 
Ustalono termin 12 czerwca.  
 
Korespondencja: 
Pismo w sprawie zastosowania preferencyjnych stawek czynszowych w pracowniach 
badań psychologicznych.  
Przewodnicząca komisji zaproponowała złożyć w tej sprawie następujący wniosek do 
prezydenta miasta: 

„W związku z pismem Pani Hanny C. oraz Pani Magdaleny C.  
(w załączeniu), Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska 
zwraca się z wnioskiem do Pana Prezydenta o ocenę możliwości zastosowania 
preferencyjnej stawki czynszu dla pracowni badań psychologicznych”.   
  
Powyższy wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za” 
 
WNIOSEK NR 49-07/32/1/2018 
 
 
Nie było więcej spraw bieżących i korespondencji.  
 
Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady komisji.  
 
 
       Przewodnicząca Komisji  
     Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG 
 
                    Beata Dunajewska  
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 


